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Anteckningar från möte med Göta älvs vattenråd  

(inkl. Göta älvs kustvatten) 

Tid: 29 maj 2023, kl. 13:30-16:00 

Plats: Göteborgsregionen (GR) och via Teams 

Närvarande: 

Jesper Eneroth (S)  Kungälvs kommun, ordf. 

Daniel Larsson   Vänersborgs kommun 

Rune Karlsson (M)  Trollhättans stad 

Jeanette Wadman  Trollhättans stad, Miljö 

Jenny Lindqvist   Lilla Edets kommun  

Ida Wendt    Ale kommun 

Emanuel Nandorf  Kungälvs kommun 

Erik Martinsson (MP)  Kungälvs kommun 

Grith Fjeldmose (V)  Göteborgs stad 

Kristina Holm   Kretslopp och vatten, Göteborg 

Josefin Evertsson  Miljöförvaltningen, Göteborg 

Karl-Emil Videbris  Gryaab AB  

Dan Petersson   LRF 

Bo Svärd    Naturskyddsföreningen i Göteborg 

Maria Lennartsson  Södra Skogsägarna 

Ragnar Lagergren  Länsstyrelsen Västra Götaland, Kontaktperson 

Monica Dahlberg   Göta älvs vattenvårdsförbund/Göteborgsregionen (GR), sekr. 

Diego Velasquez   Åtgärdssamordnare – GR 

Patrik Lindberg   Åtgärdssamordnare – EnSuCon 

1. Mötet öppnas  

Ordf Jesper Eneroth öppnar mötet. 

2. Godkännande av dagordning 

En punkt läggs till under övrigt med två filmer att titta på för de som hinner. 

Vattenrådet godkänner dagordningen med det tillägget. 

3. Föregående mötes anteckningar 

Anteckningarna från mötet den 31 mars 2023 godkänns och läggs till handlingarna.  

4. Presentationsrunda 

Då flera är nya i vattenrådet genomfördes en presentationsrunda.  
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5. Meddelanden 

• Årsrapporten avseende 2022 är inskickad till Vattenmyndigheten. Då 

underlaget från Vattenmyndigheten inkom till kansliet med kort varsel hanns 

den tyvärr inte behandlas av vattenrådet på ett möte innan. För den som vill 

läsa rapporten finns den publicerad på vattenrådets hemsida. 

• Fortfarande inga besked gällande samverkansbidrag till vattenråden från 

Vattenmyndigheten för 2023. De arbetar för att göra det möjligt att betala ut, 

men kan inte lova något än. 

• Ragnar informerade om att läget gällande kalkningen har förbättrats sedan 

senaste mötet då han berättade om kommande neddragningar. Det har 

skjutits till ytterligare 11 miljoner kr varav 2,5 miljoner kr kommer till Västra 

Götalands län. Dessutom har upphandlingarna som gjorts blivit billigare än 

förväntat vilket leder till att fler områden kan kalkas. 

Påpekade att det är viktigt att läget kommuniceras till kommuner, 

fiskevårdsområdesföreningar (FVO) och Sportfiskeföreningar då det kommer 

in många frågor till kommunerna från de som är oroliga. 

• Ragnar tipsade om Inspirationsdagar för vattenvård i jordbruket den 6-7/9 

som anordnas i Västerås inom LIFE-projektet Rich Waters 

6. Vattenrådets roll inom Göta älvs vattenvårdsförbund och vattenförvaltningen 

Monica och Ragnar informerade om bakgrunden till varför vattenrådet bildades 2006 och 

vilken roll vattenrådet har inom svensk vattenförvaltning. 

Presentationen bifogas med anteckningarna. 

Ida tipsades om hemsidan Sveriges vattenmiljö som är en kunskapsbank som visar 

miljötillståndet i våra vatten.  

Sveriges vattenmiljö är ett projekt som bygger på samverkan. Havs- och vattenmyndigheten 

(HaV) och Naturvårdsverket står för finansiering av miljöövervakningen. HaV har gett 

Havsmiljöinstitutet uppdraget att utveckla metoder för att visa data från miljöövervakningen, 

analysera miljötillståndet och presentera det på ett tydligt sätt. Arbetet har resulterat i 

"Sveriges vattenmiljö – från källa till hav”. 

7. Åtgärdssamordning inom Göta älvs ARO nedströms Vänern 

- Rapport från åtgärdssamordnarna om vad som gjorts sedan sist 

- Presentation av några tankar inför det fortsatta arbetet. 

- Återkoppling från föregående mötes workshop  

Åtgärdssamordningsgruppens presentation bifogas med anteckningarna. 

8. Representationen i vattenrådet 

Alla kommuner utom Ale har hittills utsett politiska representanter till vattenrådet. 

Har tidigare framförts önskemål om att få med någon Fiskevårdsområdesförening (FVO) i 

vattenrådet. Finns många inom avrinningsområdet men kansliet undersöker vilken som kan 

vara lämplig, vi avvaktar till mötet i september för att se om det finns något förslag.  

Vattenrådets representanter finns listade på hemsidan.  

https://www.richwaters.se/events/inspirationsdag-med-fokus-pa-verktyg-for-atgarder-i-jordbruket/
https://www.richwaters.se/
https://www.sverigesvattenmiljo.se/
https://vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad/om-gota-alvs-vattenrad/representanter-i-gota-alvs-vattenrad.html
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9. Övriga aktiviteter/projekt för vattenrådet  

• Utökat mellankommunalt samarbete kopplat till de lokala åtgärdsprogram 

som tas fram av kommunerna 

Finns stort behov av mellankommunalt samarbete gällande de lokala åtgärdsprogram 

som kommunerna tar fram för resp avrinningsområde.  

Göteborg planerar att kalla övriga kommuner inom avrinningsområdet till ett 

uppstartsmöte under hösten 2023. 

• Förslag som lyftes vid mötet 31 mars – något vi vill gå vidare med? 

- Föreslogs att inventera strandskoningarna i älven. På flertalet platser utgör 

de hinder vid mindre vattendrag. 

Informerades om att inventering redan är utförd av Sjöfartsverket.  

Bifogas en karta som visar inventerade erosionsskydd i Ale kommun. 

- Lyftes att det kan vara intressant att titta på bräddavlopp och gamla deponier. 

Kommuner längs älven försöker starta upp en grupp som de kallar 

”Samverkan råvatten Göta älv” och det är en ”fristående” fortsättning på 

SVAR-projektet del 1, som handlar om råvattentäkterna. GR är inte 

representerade med någon person, även om de har blivit tillfrågade. Det är 

tänkt att inom gruppen försöka hantera bl a kvalitetsfrågor som förorenad 

mark och deponier, och stötta varann i remisshantering enligt de nya 

föreskrifterna för GÄVSO. Man har inte riktigt kommit igång med åtgärder, 

utan försöker fortfarande starta upp samverkansgruppen. 

Emanuel (Kungälv) och Kristina (KoV Göteborg) deltar i projektet och kan 

rapportera på något kommande möte. 

• Finns förslag på nya projekt? 

- Vore intressant att göra något gällande fiskrekryteringsområden i Göta älv. 

Sportfiskarnas gäddyngelinventeringar har tyvärr visat på riktigt dåliga 

resultat. Har även gjorts inventeringar av lämpliga uppväxtområden för stör 

inom det pågående Störprojektet. 

Vattenrådet frågar Sportfiskarna om de kan informera om detta vid ett 

kommande möte. 

- Saknas fungerande ålyngelledare vid kraftverket i Lilla Edet. Hur kan 

vattenrådet trycka på för att detta ska åtgärdas? 

Ragnar informerade om att detta troligen kommer att hanteras inom NAP 

(Nationell plan för omprövning av vattenkraften).  

Göta älvs huvudfåra ligger dock sent i tidplanen då ansökan ska skickas in 

senast 1/2 2032 (att jämföra med Mölndalsån 1/2 2024 och Säveån 1/9 2028). 

10. Bordet runt 

Punkten skjuts upp till nästa möte p g a tidsbrist. 
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11. Hemsidan – synpunkter/förslag till ändringar/kompletteringar (Stående 

punkt)  

Monica uppmanar alla att titta igenom vattenrådets hemsida 

www.vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad/ och att kontinuerligt komma med 

synpunkter på justeringar och rapporter/material att lägga upp m.m. 

 

 

12. Övriga frågor 

Två filmer framtagna inom Miljösamverkan Sveriges projekt ”Egenkontrolltillsyn på 

vattenkraftverk” visades: 

• ”Så funkar konnektivitet” https://youtu.be/64fGPKDO87s  

• ”Miljöanpassning av vattenkraftverk – faunapassager” https://youtu.be/wvHM5_qb5ak 

Ytterligare en film är på gång ”Uppföljning av vattenkraftens miljöanpassningar och 

miljöpåverkan”. 

13. Nästa sammanträde 

Kansliet skickar ut två olika Doodlar för att hitta lämplig tid för ett möte i september 

samt ett i november . 

 

 

Antecknat av: Monica Dahlberg, GR 

http://www.vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad/
https://youtu.be/64fGPKDO87s
https://youtu.be/wvHM5_qb5ak

